

REFERAT FRA FAXE BILLEDKUNSTRÅD

Dato og sted: torsdag den 4. maj 2023 kl. 18.30-21.00 (Denis Virlogeux, Pile Allé 2, 4654 Faxe Ladeplads)

Tilstede: Anna Manly, Sonja B. Larsen, Denis Virlogeux og Tina Møller Jakobsen (sekretær og referent) **Afbud:** Lotte Tauber Lassen.

Dagsordenspunkt	Resultat/beslutning
Handleplanen – Stina Florian udstilling Status vedr. udstillingen.	Arbejdet med udstillingen videreføres af Østsjællands Museum ved Naomi Pinholt. Dvs. budget, udstillingsbeskrivelse, planlægning, projektledelse mv. Det er vigtigt, at udstillingen krediterer rådet for formidling idé osv. Dette blev også understreget af Anna Manly på mødet. Tina beder om en status på arbejdet fra Naomi inden hun stopper og sender til rådets medlemmer.
Handleplanen – øvrige projekter i 2023 (jf. midler fra Statens Kunstfond og kulturpuljen):	Kunst på stedet: Det blev aftalt at Denis kontakter Peder Rasmussen ift. kunst på stedet og at Lotte kontakter Lillibeth Cuenca. Sekretæren kontakter Kunststyrelsen og meddeler at hun fratræder og der kommer ny konsulent ift. midler fra styrelsen til rådets arbejde. Billedkunstrådets hjemmeside: Sekretæren kontakter GBDR konsulent og IT konsulenten vedr. at få overført data (indholdet) fra rådet hjemmeside til en side, der etableres i Faxe Kommunes regi. Efterfølgende kan der ses på design mv. Domæne mv. er betalt for de næste 2 år (dvs. 2023 og 2024).
Nyt fra administrationen	Nyt medlem til rådet Der skal udpeges et nyt medlem til rådet ift. erstatning for Stina Resting. Det blev besluttet at denne proces igangsættes i samarbejde med ny kulturkonsulent.

<p>Nyt fra medlemmerne</p>	<p>Denis fortalte om det stjalne maleri fra udstillingen i Rollossalen. Denis ønsker at gå i dialog med formanden for Plan & Kulturudvalget, René Tuekær om hvordan Rollossalen – på sigt primært kan være et udstillingssted (mulighed for udstilling af professionelle kunstnere mv.) og dernæst et mødelokale. Og ikke som nu, hvor det er omvendt. Denis fik opbakning til dette forslag.</p> <p>Sonja informerede om GEOFA, hvor der er mulighed for at registrere det kunst vi har i det offentlige rum. Se link: https://www.geodanmark.dk/home/vejledninger/geofa/</p> <p>Sonja nævner, at der er mulighed for at en anden repræsentant fra Planområdet kan deltage i rådets møder, alt efter hvilke projekter der arbejdes med. I vedtægterne, står der at det er en medarbejder fra Miljø og planområdet. Se vedlagt.</p>
<p>Forslag til mødeplan (ordinære møder) i 2023</p>	<p>Der er ikke aftalt noget nyt møde.</p> <p>Men der var enighed om at nyt møde bør være i august/september, hvor rådet møder den nye konsulent.</p>